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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért ilyen magas hazánkban a katasztrofálisnak 
minősíthető egészségügyi kiadásokat elszenvedő háztartások aránya" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Magyarországon a lakosság egészségügyi kiadásokkal szembeni pénzügyi védelmét a kiterjedt 
társadalombiztosítási rendszer hivatott szavatolni. Azokban az országokban, ahol a kiadások nagy 
részét kötelező társadalombiztosítás vagy adó fedezi, és az ún. out-of-pocket (saját zsebből történő) 
kiadások nem haladják meg az összes egészségügyi kiadás 15 százalékát, a katasztrofális 
kiadásokkal sújtott háztartások aránya is alacsonyabb. Hazánkban ugyanakkor az elmúlt időszakban
folyamatosan nőtt, és 2014-re elérte a 28,3 százalékot a lakosság közvetlen egészségügyi 
kiadásainak összes egészségügyi kiadáson belüli aránya. Emiatt magas és növekvő (2014-ben 21,6 
százalék) a katasztrofálisnak minősíthető egészségügyi kiadásokat elszenvedő háztartások aránya 
(amikor valamilyen jelentős egészségügyi kiadás terheli a családok költségvetését, akkor 
beszélhetünk „katasztrofális” egészségügyi kiadásról), különösen az alsó két jövedelmi ötödben. 
Ezek az emberek a létfenntartási küszöb feletti kiadásaik legalább 40 százalékát közvetlen 
egészségügyi ellátásra költötték, és ennek nyomán a szegénységi küszöb alá kerültek, vagy már 
eleve a szegénységi küszöb alatt álltak.

Mindezekre tekintettel az alábbiakra várom válaszát:

Az elmúlt négy évben (évenkénti bontásban) hogyan alakult a lakosság közvetlen egészségügyi
kiadásának aránya az összes egészségügyi kiadáson belül?

Az elmúlt négy évben (évenkénti bontásban) hogyan alakult a katasztrofálisnak minősíthető 
egészségügyi kiadások aránya? Mennyien kerültek az egészségügyi kiadásaik miatt a 
szegénységi küszöb alá?



Megfigyelhető, hogy a közvetlen egészségügyi kiadások visszatarthatják a szegény 
háztartásokat a szolgáltatások igénybevételétől. Az elmúlt négy évben (évenkénti bontásban) 
hogyan alakult azoknak a háztartásoknak a részaránya, akiknek nem volt közvetlen 
egészségügyi kiadása a nem szegény és a szegény háztartások esetében?

Régiónként hogyan alakult az elmúlt négy évben a katasztrofális egészségügyi kiadásokat 
elszenvedő háztartások aránya?

Milyen módon kívánják a közvetlen egészségügyi kiadásokat csökkenteni, ezáltal pedig a 
szegénységi küszöb alatt lévő, vagy az alá kerülő háztartások terheit redukálni?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. november 27.

Tisztelettel,

Dr. Lukács László György
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